
    Vaksdal kommune 
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FORMANNSKAP/PLAN- OG ØKONOMIUTVALET 

 
 
 

Møtedato: 26.08.2019 
Møtestad: Sosialrommet, Turbinen 
Møtetid: 12:00 - 14:30 
      
 
 

Møtedeltakarar: 
  

Medlemmer Parti Rolle 

Eirik Haga AP Ordførar 

Sigmund Simmenes SP Varaordførar 

Heidi Rongved AP Medlem 

Anne Christin Eide AP Medlem 

Bjørn Roald H Medlem 

  
  

Varamedlemmer Parti Rolle 

Line Kydland SV Varamedlem 

Arne Normann KRF Varamedlem 

  
 

Forfall Parti Møtande varamedlem 

Kjartan Haugsnes SV Line Kydland, SV 

Jan Erik Bernes Roe KRF Arne Normann, KRF 
 

 
 
Andre møtande: 
Rådmann Atle Fasteland 
Ass. rådmann Åse Elin Myking 
Kommuneplanleggjar Gjertrud Karevoll, sak 62/2019 
Politisk sekretær Sølvi Legård 
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Saksliste 
 
SAKSNR TITTEL 

 
58/2019 GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKSLISTE 

59/2019 GODKJENNING AV MØTEPROTOKOLL 

60/2019 REFERATSAKER OG MELDINGAR 

61/2019 DIGITALE LÆREMIDDEL PÅ NYNORSK 

62/2019 KOMMUNEPLAN, AREALDEL ENDELEG FORSLAG 

63/2019 KLAGEHANDSAMING AV VEDTAK OM KONSESJON VED ERVERV AV 
LANDBRUKSEIGEDOM GNR. 41, BNR. 1 KALAND I VAKSDAL KOMMUNE 

64/2019 OVERFØRING AV DELTAKARFORHOLD I BERGEN OG OMLAND FRILUFTSRÅD VED 
KOMMUNESAMANSLÅING. VEDTAK FRÅ VAKSDAL KOMMUNE 

65/2019 VARSEL FRÅ NVE OM PLANLEGGING AV SIKRINGSTILTAK  I KUPEBEKKEN PÅ DALE, 
MED ØKONOMISKE OG JURIDISKE KONSEKVENSAR FOR KOMMUNEN 
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58/2019: GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKSLISTE 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Innkalling og saksliste vert godkjent. 
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Behandling: 
Anne-Christin Eide ba om at ein ser på rekkefølgen på møta når det er to møte samme dag. 
Ordførar orienterte om at han på slutten av møtet ville orientera om ei klientsak i lukka møte. 
 
Samrøystes vedtak. 
 
FPØ - sak 58/2019 Vedtak: 
 
Innkalling og saksliste vert godkjent. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
59/2019: GODKJENNING AV MØTEPROTOKOLL 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Protokollen vert godkjent slik han ligg føre. 
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Behandling: 
Samrøystes vedtak. 
 
FPØ - sak 59/2019 Vedtak: 
 
Protokollen vert godkjent slik han ligg føre.  
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
60/2019: REFERATSAKER OG MELDINGAR 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Referatsakene vert tatt til orientering. 
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Behandling: 
Sigmund Simmenes melde seg som kommunen sin politiske representant/leiar for TV-aksjonen. 
Framlegg frå Heidi Rongved om å gje TV-aksjonen eit tilskot på kr 10 000 frå Vaksdal kommune. 
 
FPØ - sak 60/2019 Vedtak: 
 
Sigmund Simmenes vert politisk representant/leiar for TV-aksjonen 2019. 
Vaksdal kommune støtter TV-aksjonen med kr 10 000. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
61/2019: DIGITALE LÆREMIDDEL PÅ NYNORSK 
 
Ordførar sitt framlegg til vedtak: 
 
Vaksdal kommune krev at Kunnskapsdepartementet sørgjer for at læremiddelprodusentane følgjer 
lova og såleis sikrar nynorskelevane sine rettar. 
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Behandling: 
Samrøystes vedtak. 
 
FPØ - sak 61/2019 Vedtak: 
 
Vaksdal kommune krev at Kunnskapsdepartementet sørgjer for at læremiddelprodusentane følgjer 
lova og såleis sikrar nynorskelevane sine rettar. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
62/2019: KOMMUNEPLAN, AREALDEL ENDELEG FORSLAG 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Formannskapet rår til at vedlagt endeleg utkast til arealdel av kommuneplanen for Vaksdal 2019-
2029 vert vedtatt av Kommunestyret, etter Plan- og bygingslova §11-15. 
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Behandling: 
Saka vart behandla til slutt i møtet. 
Kommuneplanleggjar Gjertrud Karevoll orienterte. 
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Endringsforslag (redaksjonell endring) frå Eirik Haga, AP: 
Kommunestyret vedtek framlegg til kommuneplan for Vaksdal kommune 2019 - 2029 etter Plan- og 
bygningslova § 11-15. 
 
Tilleggsframlegg frå Line Kydland, SV: 
Formannskapet rår til at vedlagt endeleg utkast til arealdel av kommuneplanen for Vaksdal 2019- 
2029 vert vedtatt av Kommunestyret, etter Plan- og bygingslova §11-15 med følgjande presisering: 

 I utgangspunktet vert det ikkje akseptert utfylling i sjø på Stanghelle og Vaksdal og dette vert teke 
ut av plan 

 Nye hytter/fritidseiendommar skal kun oppførast i eksisterande hyttefelt/fortetting 

 Hytter/fritidseiendommar skal ikkje etablerast ved sjø/sjølinje 

 Regulering av bustadeiendommar på Boge i Vaksdal skal medtakast i denne planperioden 
 
Endringsframlegg frå Bjørn Roald, H: 
1. Regulering av Dalegården skal også omfatte handels- og servicebedrifter primært med tanke på å 

serve gjennomgangstrafikken på E16 
2. Regulering av boligeiendommer på Boge i Vaksdal skal medtas i denne planperioden 
 
Heidi Rongved ba om gruppemøte 
 
Røysting: 

 Eirik Haga sitt framlegg vart sett opp mot rådmannen sitt framlegg til vedtak. Eirik Haga sitt 
framlegg vart samrøystes vedteke 

 Tilleggsframlegget frå Line Kydland fekk 1 røyst (SV) og fall. 

 Tilleggsframlegget frå Bjørn Roald fekk 1 røyst (H) og fall. 
 
FPØ - sak 62/2019 Tilråding: 
 
Kommunestyret vedtek framlegg til kommuneplan for Vaksdal kommune 2019 - 2029 etter Plan- og 
bygningslova § 11-15. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
64/2019: OVERFØRING AV DELTAKARFORHOLD I BERGEN OG OMLAND FRILUFTSRÅD VED 
KOMMUNESAMANSLÅING. VEDTAK FRÅ VAKSDAL KOMMUNE 
 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Vaksdal kommune, ved kommunestyret, gjev sin tilslutnad til at kommunane Fjell, Sund, Øygarden, 
Meland, Radøy, Lindås, Os og Fusa går ut av Bergen og Omland friluftsråd (BOF), med grunngjeving i  
kommunesamanslåing. Samstundes gjev kommunestyret sin tilslutnad til at dei nye kommunane Nye 
Øygarden, Alver og Bjørnafjorden vert deltakarkommunar i BOF, med overtaking av rettar og plikter 
frå sine respektive, samanslåtte kommunar.  
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Behandling: 
Samrøystes vedtak. 
 
FPØ - sak 64/2019 Tilråding: 
 
Vaksdal kommune, ved kommunestyret, gjev sin tilslutnad til at kommunane Fjell, Sund, Øygarden, 
Meland, Radøy, Lindås, Os og Fusa går ut av Bergen og Omland friluftsråd (BOF), med grunngjeving i  
kommunesamanslåing. Samstundes gjev kommunestyret sin tilslutnad til at dei nye kommunane Nye 
Øygarden, Alver og Bjørnafjorden vert deltakarkommunar i BOF, med overtaking av rettar og plikter 
frå sine respektive, samanslåtte kommunar.  
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
65/2019: VARSEL FRÅ NVE OM PLANLEGGING AV SIKRINGSTILTAK  I KUPEBEKKEN PÅ DALE, MED 
ØKONOMISKE OG JURIDISKE KONSEKVENSAR FOR KOMMUNEN 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Saka vert tatt til orientering som grunnlag for komande sakshandsaming og politisk vedtak.  
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Behandling: 
Samrøystes vedtak. 
 
FPØ - sak 65/2019 Tilråding: 
 
Saka vert tatt til orientering som grunnlag for komande sakshandsaming og politisk vedtak. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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SPØRSMÅL: 
 
Skriftlege spørsmål frå Heidi Rongved: 
Kommunikasjon. 
Vi har snakka om kommunikasjon tidlegare, at kommunen må bli bedre/gode på kommunikasjon ut 
til bebuarane.  

 No på seinsumaren har vi hatt tre saker som har vore uklare for bebuarane. Det var stenging av 
vegen til Agnavika. Her var det ikkje informert i det heile tatt. Informasjon kom vel dagen etter. 

 Det var stenging av vegen i Flordalen. Her blei det informert på facebook, men det stod ingenting 
om kvar vegen var stengd. Flordalen er frå inst på Jamneflaten til øvst i Flordalen. Vegen var heilt 
stengd for køyrande i tida 08.00 – 15.00 og kunne væra stengd for gåande i same tidspunkt, var 
meldinga. Det bur ein del folk i dette område og dei blei sjølvsagt urolege. Kom dei seg til/frå 
jobb? Måtte dei gå heimefrå før kl 08.00 for å koma seg til ein avtale kl. 14.00? Det viste seg at 
stenginga gjaldt nokre få husstandar øvst i Flordalen. Her kunne ein kanskje ha oppsøkt 
husstandane og forklart dei kva som skulle skje. På den måten kunne ein unngått mykje støy. 

 Den siste, og kanskje alvorlegaste, var bakteriar i drikkevatnet for Vaksdal og Eidslandet vassverk. 
Korleis det var på Eidsland veit eg ikkje, men på Vaksdal var det mange som ikkje fekk sms. Det 
blei gitt beskjed om dette utan at noko skjedde. Først på fredag fekk eg, og fleire på Boge, 
melding. Har ein funnet ut kva som er årsaka til dette? Innbyggjarane i Vaksdal kommune må 
kjenna seg trygge på at dei får melding dersom det er bakteriar i drikkevatnet. 

 
Rådmannen gav slike svar: 
 
Stenging av Angavika: 
Kommunen beklager manglande informasjon.  Vi må betre rutinane slik at vi blir betre på rett, tidleg 
og god informasjon. 
Badeplassen er klar til sesongen 2020. 
 
Stenging veg (svaret vart utdelt i møtet): 
Om vegstenginga i Flordalen (frå Flordalen 64) 
Som vi har informert om tidlegare startar arbedet onsdag 14. august og vil vare i 4 veker.  Dette er 
ødvendig arbeid for å leggje ny vassleidning.  Det er ikkje mogeleg for bilar å passere mllom kl 0800 
og 1500.  Det er heller ikkje mogeleg å passere for forgjengarar når anleggsmaskinene held på.  Det 
er veldig smalt og vanskeleg å passere.  De må difor ta kontakt med anleggsfolka om de skal forbi.  
Dei vil gjere sitt beste for at dette skal gå greit. 
Det er tilrettelagtor at vegen kan opnast for utrykkingskøyretøy på kort varsel. 
Alle som har bustad som er direkte rørt av dette er varsla pr. brev. 
Vi er lei for ulempene dette medfører. 
Dersom du treng meir informasjon, ta kontakt med Torstein Mehus på mobil 488 80 387. 
 
Kokevarsel: 
Rutinane til kommunen blei fulgt.  Vi må gå gjennom og sjå om det er innbyggare som ikkje får 
varsel.  Viktig at Servicetorget får kjennskap til slike tilfeller.  Dei som har hemmeleg nummer, 
bedriftstelefon eller anna jobbtelefon må sjølv melde at de vil ha SMS frå kommunen på nummeret. 
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Skriftlege spørsmål innsendt av Evelyn Boge: 
1. Agnavika, Stanghelle 

Bygging av veg til det nye boligprosjektet har påvirket bruken av friområdet/badeplassen i 
Agnavika negativt med stenging av tilkomst før sommerferiens slutt. Hvordan er fremdriften i 
dette arbeidet? Vil Agnavika være tilgjengelig som friområde/badeplass til neste sesong? 

2. Parkeringsplassen i Krekane, Vaksdal 
Parkeringsplassen brukes i dag til hensetting av diverse som tilhengere og campingvogner. Dette 
er en kommunal parkeringsplass som er etablert for at biler ikke skal kjøre opp til idrettsbanen. 
Det er Sparebanken Vest cup 7.9. Kan kommunen sørge for at parkeringsplassen blir ryddet til 
da? Er det mulig å skilte?  

3. Kvitaskarvtunnelen, Vaksdal 
Kvitaskarvtunnelen på den kommunale vegen Bogavegen brukes i dag som 
garasje/oppbevaringsplass for diverse biler og utstyr.  
En opptelling 20.8 viste følgende:  

· 7 store og små tilhengere  
· To biler uten skilt – en nedstøvet og punktert, en fullstendig ramponert 
· En bil med prøveskilt, delvis ramponert 
· En bil med skilt, nedstøvet men sannsynligvis kjørbar 
· Diverse boss 

Kan kommunen ta initiativ til å rydde opp i dette? 
 
Rådmannen gav slike svar: 
 
Spørsmål 1: 
Arbeidene følger oppsatt fremdriftsplan og arbeidet skal være ferdig primo mai 2020. Det innebærer 
at friområdet/badeplassen i Angvika vil stå ferdig til badesesongen i mai 2020.  
 
Spørsmål 2: 
Parkeringsplassen på Krekane 
Parkeringsplassen er uregulert. Det vil sei at registrerte køyretøy kan parkere der. Felleskjøpet sine 
tilhengarar skal fjernast etter dialog med fabrikksjef. 
 
Spørsmål 3: 
Kvitaskarvtunellen 
Dette er eit kjent problem for kommunen. Parkerte/hensatte køyretøy står her ulovleg. Kommunen 
har vore i dialog med BIR som ivaretar kommunen sine oppgåver med forsøpling og forureining. 
Vurderinga deira, er at til tross for ulovleg parkering, så definerast det ikkje som 
forspøling/forureinning og ikkje ein del av avtalen med BIR. Kommunen har registert køyretøya og 
funnet eigarane. Disse har motteke eit skriv, om at kommunen ber om køyretøy fjerna. Dersom dette 
ikkje vert gjort, må kommunen kontakte politiet for å få heimel til å fjerne restane.  
 
Generelt: 
Kommunen har eit interkommunalt forsøplingssamarbeid med BIR om å fjerne forsøpling og 
forurening i kommunen. I den samanheng dukker det ofte opp ulovleg parkerte og hensatte biler. 
Dette faller utanfor samarbeidet med BIR. Kommunen har sjølv ingen gode rutinar for å handsame 
slike saker. I enkelttilfelle har kommunen teke kontakt med bileigar og bedt om køyretøy flytta, dette 
har gitt blanda resultat. Før sumaren hadde kommunen ein sak med eit hensatt køyretøy på 
gamlevegen mellom Dalegarden og Helle. Her måtte kommunen gå så langt som å publisere ein sak i 
lokalavisa om at, dersom ikkje eigar meldte seg, måtte kommunen fjerne bilen eigenhendig. 
Kommunen har vore i kontakt med bergingsselskap, men dei ønskjer ikkje å flytte biler utan eigar  
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eller politiets godkjenning. Bilen som stod på gamlevegen har no kommunen måtte lagre i tilfelle 
eigar melder seg.  
 
For at kommunen skal få kontroll på biler som står ulovleg parkert, må konsekvensar tilfalle dei som 
står ulovleg parkert. Dette har ikkje kommunen verken trent personell eller avtaler til for å få 
gjennomført, slik det er no.  
 
 
ORIENTERING: 
 
Det vart gitt orientering om ei klientsak i lukka møte, i medhald av off.lova § 13, jfr. fvl § 13 1. ledd 
punkt 1. 
 
Informasjon frå ordførar: 
 
- Statusoppdatering på legevaktordning i Arna  
- I samband med at Vintertreffet på Vaksdal skal feira 20 års jubileum i 2020, har ordførar mottatt 

eit forslag om at kommunen kjøper et antal billettar som støtte til arrangementet.  
Formannskapet ber rådmannen sjå på saka og vurdera kostnadene ved eit slikt tiltak.  Saka må 
takast opp i nytt kommunestyre. 
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